
I 

4961 > 30/4 64: 3. beh. af f. t. 1. vedr. 13. alm. vurdering m. v. I " 4962 

[Gottsclialck-Hansen.] 
홢 er sket en forringelse i pengenes købe- 
kraft og værdi, der stort set modsvarer det, 
man kan oppebære i rente ved at anbringe 
sine midler i banker og sparekasser. D. v. s. 
at de mennesker, der er henvist til at leve 
af en opsparet kapital, får nul ud af det, 
fordi pengenes købekraft er forringet med 
det samme som det, de får i udbytte. 

Når der tales om inflation, er det jo rig- 
tigt, at af de 4,2 pet. hidrører de 3,5 pet. 
fra tjenester og vareydelser og kun 0,7 pet. 
fra boligen, men bòligens pris hviler jo ikke 
udelukkende på grund- og ejendomspriserne; 
de influerer derpå, det erkender jeg, men 
det er ikke således, at man kan sætte lig- 
hedstegn mellem de 0,7 points og den mer- 
udgift for boligen, som er en realitet. 

Endelig vil jeg minde det ærede medlem 
om, at det konservative folkeparti, venstre 
og også jeg personligt gang på gang har 
talt om, at vi ikke under nogen form eller 
på nogen måde vil holde hånden over ublu 
spekulation. Vi har vist forhandlingsvilje1 
over for en lov om en frigørelsesafgift; vi 
mener, at selve spekulationsproblemet i 
øvrigt skattemæssigt bliver ramt af den nu- 
gældende lov. 

Det er imidlertid en kendsgerning, at de 
love, vi her taler om, ikke kan modvirke 
nogen form for spekulation. Hvis det var 
tilfældet, var der ikke noget problem. Så 
havde det været løst, men der er stadig 
spekulation, og den finder vi skal rammes, 
men blot ikke véd en lov, der efter vor 
mening er så urimelig og vilkårlig som den 
nugældende. 

I øvrigt skal jeg på mit partis vegne, lige- 
som jeg gjorde det ved anden behandling, 
anbefale det af ministeren fremsatte lov- 
forslag om en udsættelse af den 13. alm. 
vurdering. 

Aage Fogh: Blot et par bemærkninger til 
de to foregående talere. Det har altså ved 
de undersøgelser, der er foretaget, vist sig, 
at den gennemsnitlige afgift for beboerne i 
Gladsakse er meget, meget ringe. Så siger 
det ærede medlem hr. Axel Kristensen: ja 
vel, men det er nogle ganske enkelte, det 
går ud over. Det er jeg indforstået med, og 
derfor er jeg villig til at gå med til at lempe 
det for disse enkelte. Det er imidlertid ikke 
nødvendigt for at lempe det for disse en- 

kelte, at udsætte hele vurderingen af Dan- 
marks jord fra 1964 til 1965.' (Gottschalck- 
Hansen: Det er regeringens forslag!). Ja, ja, 
men alligevel stemmer jeg ikke for det. Jeg 
er godt klar over, at jeg er alene om det, 
men jeg gør opmærksom på, at dette forslag 
sammen med andre ting er et led i den hel- 
hed, der giver fare for inflation. Dér,1 hvor, 
dér er penge, er dér, hvor jorden overgår 
fra landbrugsjord til byggejord. Når der 
betales 11 gange vurderingsprisen uden for 
København, er det, der kommer penge i 
det. Hvem kommer til at betale det? Det 
gør den ungdom, der skal have sin bolig dér 
i fremtiden. Derfor er det en ungdoms- 
fjendsk politik, vi fører, og derfor anbefaler 
jeg at stemme imod og at lade vurderingen 
foretage i 1964. 

Axel Kristensen: Jeg vil, blot fastslå, 
at det er regeringens forslag om udskydelse. 
Det var en betingelse for at få betydelige 
forbedringer i forslaget, at vi accepterede 
denne udskydelse. Det er altså det ærede 
medlem hr. Aage Foghs eget parti, der har 
ansvaret for udskydelsen. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 123 stemmer mod 1; 6 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsotdenen var : , 

Tredje behandling af forslag til lov om I 홢 
fritagelsc for grundstigningsskyld for skatte- 
årene 1961-62 og 1962-63 af landbrugsejen- 
domme. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
121) findes i tidenden sp. 4872, udvalgets * 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 729). 

I ' ' '' , 
Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
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Lovforslaget , 
vedtoges, med 127 stemmer mod 7. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om afgift af forlystelser. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
134) findes i tidenden sp. 4873, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 731). 

Der var ikke, stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes, til forhandling. 

Finansministeren (Poul Hansen): Ved 
anden behandling af dette lovforslag, hvor 
jeg desværre fikke/-kunne være til stede, 
blev der spurgt, hvilket provenutab, det 
ville medføre for staten, at man nu gennem- 
fører, lovforslaget 'om forlystelsesafgifter i 
den skikkelse, hvori det foreligger efter 
anden behandling. 

Tager man sit udgangspunkt i det 
provenu, der blev opnået i 1963-64, 'er 
provenutabet udregnet til 12,7 mill. kr. 
for staten eller lidt større,, end det ville 
blive efter det oprindelig fremsatte l ov -  
forslag. 

Hermed sluttede forhandlingen; 

Lovforslaget , 
vedtoges enstemmigt med. 138 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag. på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om lodsvæsenét. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
118) findes, i tidenden sp. 4872). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

홢 V 홢 " V - ' - '홢 
Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 139 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om at stille en permanent 
dansk militær, beredskabsstyrke til rådighed 
for De Forenede Nationer. 

(Eørste behandling af forslaget (nr. XV) 
findes i tidenden sp. 4428). 

Der var ikke stillet ændringsforslag.' 

Sagen sattes til forhandling. 

Søgaard: Ja, jeg skal ikke gøre mange 
bemærkninger til ' dette forslag til folke- 
tingsbeslutning, men henvise til de princi- 
pielle bemærkninger, jeg gjorde ved første- 
behandlingen af forslaget. 

Vi har, som det fremgår af betænkningen, 
i udvalget afholdt 3 møder, og herunder 
har vi haft et samråd med den højtærede 
forsvarsminister. Den række af spørgsmål, 
der .har yæret stillet til ministeren, og de 
svar, vi har fået, har jo i alt væsentligt 
drejet sig dels om, hvordan Norge og 
Sverige har grebet sagen an, dels naturlig- 
vis om en række af de økonomiske betragt- 
ninger, de aspekter, der kan være tale om 
her il forbindelse med oprettelsen og even- 
tuelt afsendelsen af en sådan styrke. Alle 
detailspørgsmål vedrørende styrken er endnu 
ikke helt afklaret, men det er klart, at med 
den nye situation, som er indtrådt, siden 
vi havde første behandling af dette forslag, 
er det givet, at en række af disse ting må 
fremskyndes mest muligt. 

Der er vel ingen af os, der ved første 
behandling af dette forslag til folketings- 
beslutning havde regnet med, at det så 
hurtigt, som tilfældet, måske nu bliver, 
ville komme til at virke i praksis; men 
denne folketingsbeslutning skal altså nu 
antagelig danne rammen om den stats- 
retlige baggrund for afsendelsen af en 
EN-styrke til Cypern. 


